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Enkel fråga angående tillståndsprövning 
för privata äldreboenden 
Enligt en artikel i ”Dagens Samhälle” (Nr.39 2017) riskerar många privata utförare av 
äldreboenden att inte hinna få sina tillstånd prövade i tid i enlighet med den nya 
tillståndslagen.   
 
Följaktligen kan våra kommuner, med kort varsel, tvingas ta över äldreboenden från 
de privata vårdföretagen. Något som skulle skapa stora problem för personal och 
vårdtagare samt orsaka omfattande extra kostnader för kommunerna. 
 
Bakgrunden är att det, sedan den 15/4 i år, krävs tillstånd av Inspektionen för vård 
och omsorg (IVO) för privata utförare, att driva nya äldreboenden. Från den 1 april 
2018 utökas tillståndskravet till att omfatta även de sedan tidigare befintliga 
boendena. Redan nu, innan alla befintliga boenden måste tillståndsprövas, behöver 
IVO upp emot tio månader för att behandla en ansökan. Hur många ansökningar om 
prövning som kommer leda till ett tillstånd är oklart. 
 
Jag vill därför ställa följande fråga till äldrenämndens ordförande: 
 
Har Linköpings kommun beredskap inför den situation som kan uppstå om inte alla 
privata äldreboenden hinner få sina tillståndsansökningar prövade före 1 april 2018 
och de eventuella avslag som kan bli följden av prövningarna? 
 
 
 
Yvonne Marron de Martin 
 


